
Beste opvangouders,

De zomer ligt weer voor ons en deze lijkt tot nu toe zonder coronamaatregelen te gaan verlopen. We hebben in de afgelopen 
periode weer veel kinderen in onze gezinnen kunnen plaatsen en daar zijn we heel trots op. In totaal vangt u met zijn allen nu 1621 
kinderen voor ons op! Hartelijk dank daarvoor. We zijn intussen ook druk met het werven van gezinnen voor Oekraïense kinderen, 
die we steeds vaker aangemeld krijgen vanuit de noodopvang. Daarover leest u verderop meer. 

In alle gevallen zijn wij erbij gebaat, als u zou willen helpen om nieuwe cultuurgezinnen te werven via uw vrienden of familie. 
Behalve Oekraïense gezinnen zoeken we vooral Arabisch sprekende gezinnen, die al een aantal jaren in Nederland wonen.

Ik wens u namens alle medewerkers van Nidos een hele fijne zomer toe!

Hartelijke groet, 
Peter van de Pol, landelijk manager Opvang en Wonen in Gezinsverband
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“We zoeken zo snel mogelijk contact met de achtergebleven familieleden om 
ze gerust te stellen.”
Door Tineke Sterkman

In deze nieuwsbrief praten we met familie Saaduldin uit Alkmaar. Zij zijn afkomstig uit Syrië en vangen op dit moment drie jongeren 
op. In dit interview willen we het onder andere hebben over hoe het is om contact te hebben met de achtergebleven familieleden die 
wachten op gezinshereniging.

Hoe lang bent u al opvanggezin voor Nidos?
“We zijn gestart in november 2019 met een meisje, Amina, daarna kwam er nog 
een meisje, Lina. Na Lina kwamen er enkele jongens, die korter gebleven zijn, omdat 
zij familie in Nederland hadden bij wie ze konden wonen. Als laatste kwam Arif, hij 
woont nu nog steeds bij ons, in afwachting van de gezinshereniging met zijn ouders.”

U bent zelf via gezinshereniging vanuit Syrië naar Nederland gekomen. 
Hoe is dat gegaan? 
“Onze minderjarige dochter is met haar oom en oudere broer naar Nederland 
gevlucht, zij hebben eerst samen in een AZC gewoond in Luttelgeest. Nadat onze 
dochter een verblijfsvergunning had gekregen, is de gezinshereniging aangevraagd 
en na ruim een half jaar mochten wij met onze jongste zoon naar Nederland komen.”

Wist u dat er in Nederland een organisatie zoals Nidos is, die zorgt voor minderjarige alleenstaande vluchtelingen?
“Nee, dat wisten we niet.  We hebben pas met Nidos te maken gekregen toen wij naar Nederland kwamen. We vinden het wel heel goed 
dat er zo’n organisatie bestaat.”

Opvangouders Saaduldin



U bent nu zelf al ruim drie jaar opvanggezin voor Nidos. Welke kinderen wonen er nu bij u?
“Er wonen nu twee meisjes en 1 jongen bij ons. De meisjes wonen al ruim twee jaar bij ons, vanwege de coronamaatregelen heeft het 
lang geduurd voor zij een verblijfsvergunningen kregen. De gezinshereniging met hun ouders heeft daardoor ook langer geduurd. Voor 
Arif, die vorig jaar bij ons is gekomen, ging de procedure veel sneller.”

Hoe was dat voor de meisjes om zo lang te moeten wachten? 
“Ze waren vaak verdrietig en we probeerden dan om hen zo goed mogelijk te troosten, maar het was voor ons lastig om uit te leggen 
waarom het zo lang duurde. Wij hadden geen invloed op het beleid. We probeerden dan om op een creatieve manier voor afleiding te 
zorgen. De twee meisjes hebben veel steun aan elkaar gehad, omdat ze allebei in dezelfde situatie zaten. Toen ze eenmaal het nieuws 
kregen dat de IND toestemming gaf voor de komst van hun ouders, ging het een stuk beter met hen.”

Hoe was het contact met de ouders en familie van de kinderen?
“We hebben zo snel mogelijk na de komst van de kinderen contact met hun ouders gezocht, om ze gerust te stellen en ze te laten weten 
dat de kinderen nu veilig in Nederland waren. Belangrijk was ook dat we ons voor konden stellen aan hun ouders. Wij hebben in dezelfde 
situatie gezeten en weten hoe belangrijk het is, dat je weet hoe het gaat met je kinderen. Amina heeft ook een broer in Duitsland. Toen 
hij daar net was heeft hij ook een tijdje bij ons gelogeerd. Helaas was het niet mogelijk voor hem om in een AZC in Nederland te wonen 
omdat hij al asiel had aangevraagd in Duitsland.
Toen de jeugdbeschermer van Amina belde met het goede nieuws dat er toestemming voor de gezinshereniging was, was ze niet thuis. Ze 
was bij haar zus op bezoek. Wij zijn toen naar haar zus gegaan om het goede nieuws te vertellen. Amina heeft direct haar ouders gebeld 
en we hebben feestgevierd omdat er eindelijk toestemming was. Ook met de ouders van Arif is er een goed contact. Bovendien heeft hij 
een oom in Nederland, met wie we veel contact hebben.”

Zijn er ook lastige dingen in het contact met familie van de kinderen? 
“Op een gegeven moment moest er geld betaald worden voor de meerderjarige zussen van Amina, dat de familie kon dit niet betalen. 
Ook Nidos betaalde dit niet. Wij konden het wel betalen, en we zijn er samen met de familie uitgekomen. Wat ook wel lastig kan zijn, is 
dat de kinderen soms veel geld aan hun familie willen sturen, maar in gesprek met elkaar hebben we dit ook samen opgelost.”

Heeft u nog tips voor Nidos?
“Ja, we zouden het fijn vinden als er voor de verdeling van het leefgeld vaste bedragen zouden zijn, dit geeft meer houvast. Voor de kinderen 
zou het ook duidelijker zijn, bijvoorbeeld een vast bedrag voor telefoonkosten en sparen of verzorging; nu is het per gezin verschillend.”

Bent u tevreden over Nidos?
“De jeugdbeschermer van Nidos neemt ons altijd serieus en we komen ook regelmatig op het kantoor in Alkmaar waar ook andere 
collega’s ons zo nodig te woord staan. Verder zijn we aanwezig geweest bij de koffie-ochtend en bij de voorlichting van Nidos aan nieuwe 
opvanggezinnen. Dit is altijd zinvol omdat je dan ervaringen kunt uitwisselen met andere gezinnen. 
Onze oudste zoon is sinds vorig jaar ook opvangouder. Bij hem en zijn gezin woont nu ook een meisje. We hadden Nidos bij hem 
aanbevolen!”

(De namen van de kinderen zijn gefingeerd.) 

Binnenkort in alle regio’s: Opvangouder-bijeenkomsten.
Door Marion Jansen

In het artikel hierboven vertelt de familie Saaduldin, dat ze naar een bijeenkomst zijn geweest voor nieuwe 
opvanggezinnen. Misschien vraagt u zich af wat voor bijeenkomst dit was? De bijeenkomst die zij bijwoonden was 
een proef. Er is een werkgroep binnen Nidos bezig geweest met het ontwikkelen van een programma. De gezinnen 
die deelnamen aan de proef waren enthousiast en er is besloten dat alle regio’s deze bijeenkomsten gaan houden. 

De OWG-werkers van Nidos gaan in alle regio’s bijeenkomsten organiseren voor gezinnen die nog niet zo lang 
gestart zijn als opvanggezin. Tijdens de bijeenkomsten wordt uitleg gegeven over hoe Nidos samenwerkt met 
opvanggezinnen. Er wordt uitleg gegeven over de soorten opvanggezinnen, de taakverdeling tussen Nidos en het 
opvanggezin en bijv. wat je moet doen als je een klacht hebt.   We vinden het belangrijk dat opvangouders vragen 
kunnen stellen ervaringen met elkaar uitwisselen.  

Wij gaan ons best doen er leerzame maar vooral leuke bijeenkomsten van maken. We hopen dat veel opvangouders 
eraan mee zullen doen. 



“Ik vind het belangrijk om ouders mee te nemen in alle ontwikkelingen.”
Door Jolanda de Boer

Deze nieuwsbrief spreken we met Janneke van Exter. Zij is jeugdbeschermer in de regio Groningen en werkt vooral met kinderen 
die in opvanggezinnen wonen. We spreken met Janneke over haar ervaringen met contact tussen opvangouders en biologische 
ouders.

Ben jij jeugdbeschermer van kinderen die in netwerkgezinnen of in poolgezinnen wonen? 
“Allebei. Sommige kinderen wonen bij familie of kennissen, dus in een netwerkgezin, en sommige bij opvanggezinnen van Nidos, dus 
in een poolgezin.”

Vind je het belangrijk om contact te hebben met de ouders van een kind?
“Ja, om verschillende redenen. Bijvoorbeeld om uit te leggen hoe dingen in Nederland gaan, zodat de ouders beter begrijpen hoe 
het leven van hun kind in Nederland is. Of om zorgen bij kinderen weg te halen door ‘volwassen zaken’ met volwassen mensen te 
bespreken, hun ouders dus. 
Mijn ervaring is dat ouders het heel fijn vinden om van iemand anders te horen hoe het gaat met hun kind, want ze krijgen dan andere 
informatie dan van het kind zelf. Verder vind ik het belangrijk om ouders mee te nemen in alle ontwikkelingen zodat, als ze hier zijn, 
ze direct weer aan kunnen sluiten bij hun kind en zijn/haar leven hier in Nederland.
Ik heb direct in de eerste maand contact met de ouders. Het is per kind verschillend hoe vaak. Soms is dat een paar keer per maand 
en soms een keer in de drie maanden.”

Is het altijd mogelijk om telefonisch in contact te komen met ouders in het buitenland?
“Soms is het ingewikkeld en moet je creatief zijn, bijvoorbeeld als mensen alleen internet hebben en er ook een tolk nodig is. Ik heb 
weleens via TEAMS gebeld en soms bel ik met verschillende telefoons naast elkaar.”

Bel je weleens samen met de opvangouder met de ouders van een 
kind?  
“Ja, tijdens een huisbezoek bel ik weleens samen met het kind en de 
opvangouders naar de ouders. Het gaat vaak heel vanzelfsprekend als 
je iets met elkaar wil overleggen. Soms vragen kinderen zelf aan mij om 
samen te bellen met de ouders en soms is het op initiatief van mij of de 
opvangouder. Als opvangouders een andere taal spreken dan de ouders, 
is het fijn als de jeugdbeschermer samen met de opvangouder en een 
tolk belt.”

Ken jij opvangouders die geregeld zelf contact hebben met de ouders 
van een kind? Wat bespreken ze dan bijvoorbeeld?
“Ik ken een opvangmoeder die huisregels met de ouders bespreekt, 
bijvoorbeeld over bedtijd of het innemen van de telefoon ‘s avonds. 
Ze vraagt actief steun van de ouders. Ook vraagt zij aan de moeder 
wat een kind lekker vindt om te eten. Bij netwerkgezinnen kennen de 
opvangouders en ouders elkaar en hebben ze zelf meestal al onderling 
contact.”

Heeft het volgens jou meerwaarde voor een kind als opvangouders en ouders onderling contact hebben met elkaar?
“Ja, dat denk ik wel. Het gaat om het belang van het kind. Hoe meer opvangouders en ouders op een lijn zitten, hoe beter. Ik denk dat 
plaatsingen daardoor succesvoller zijn.”

Zijn er situaties dat het beter is dat er geen contact is tussen de opvangouders en de ouders van een kind?
“Nee, dat denk ik niet.”

Zijn er ook aandachtspunten voor opvangouders als ze zelf contact hebben met de ouders van een kind?
“Het belangrijkste is dat, als er bijzonderheden zijn, opvangouders Nidos erbij betrekken en opvangouders en ouders niet samen 
beslissingen nemen.”

Houden ouders en opvangouders vaak contact met elkaar als de ouders in Nederland zijn gekomen?
“Ja, ik ken veel voorbeelden van opvangouders die nog contact hebben met kinderen die bij hen gewoond hebben en nu bij hun 
ouders wonen. Zelfs als ze aan de andere kant van het land zijn gaan wonen. Mijn ervaring is dat de waardering van ouders groot is als 
ze actief betrokken zijn geweest bij het verblijf van hun kind in een opvanggezin, omdat ze meer inzicht hebben in het hele proces.”

Janneke van Exter, 
jeugdbeschermer



Op dit moment zijn we nog steeds op zoek 
naar opvanggezinnen binnen de Oekraïense 
gemeenschap, uit Polen en/of Russisch 
sprekenden landen uit centraal en oost Europa. 

Ook zijn we nog steeds op zoek naar gezinnen 
met een Arabische of moslim achtergrond voor 
kinderen uit Syrië, Jemen, en Afghanistan.

Bent u of kent u een gezin met deze achtergrond 
en wilt u opvanggezin zijn? Kijk dan voor meer 
informatie op onze website. Daar vindt u ook 
een aanmeldformulier, dat u kunt mailen naar: 
opvangouders@nidos.nl.
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Oekraïense alleenstaande minderjarige vluchtelingen
Door Celina van Gent

Wanneer Oekraïense vluchtelingen Nederland binnenkomen, kunnen zij zich melden bij de gemeente waar zij op dat moment 
(tijdelijk) verblijven. Bij minderjarige vluchtelingen wordt bekeken of er in de opvang en het gezag is voorzien. Als dit niet het geval 
is, wordt Nidos ingeschakeld voor het verzorgen van opvang en zo nodig de voogdij. 

De afgelopen maanden zijn we vanuit Nidos druk bezig geweest opvangplekken te werven voor alleenstaande minderjarige 
kinderen uit Oekraine zonder familie of netwerk. We zijn blij dat zich gezinnen hebben aangemeld en inmiddels klaarstaan om 
kinderen op te vangen!

Beste opvangouders,

De zomervakantie komt er weer aan. Er zitten waarschijnlijk nog veel mooie en warme dagen aan te komen. 
Wij verwachten dat er veel jongeren verkoeling zullen zoeken in het water. 

Het zwemmen binnen Nederlandse wateren brengt extra gevaren met zich mee. Jongeren zijn zich hier 
vaak nog onvoldoende van bewust en hebben soms de neiging om hun eigen zwemvaardigheden daarbij te 
overschatten. Een gebrek aan basiskennis over water en groepsdruk spelen een rol waardoor jongeren de 
grenzen opzoeken. Het is daarom erg belangrijk om jongeren en hun (opvang)ouders goed te informeren over 
de mogelijke gevaren. 

Samen met de NRZ willen wij u vragen om met uw opvangkind en de 
jeugdbeschermer van Nidos te praten over zwemveiligheid. Onze kinderen 
mogen pas zwemmen als ze dat echt goed kunnen en bijvoorbeeld niet in 
de grote rivieren en pas in zee als ze diploma A,B en C hebben en er een 
strandwacht is. 

Ik wens u een mooie en veilige zomer toe.

Peter van de Pol, 
landelijk manager Opvang en Wonen in Gezinsverband

NIDOS MELDPUNT 
OEKRAÏNE

Alleenstaande minderjarige vreemdelingen 
(amv’s) uit Oekraïne worden vanaf 14-06-2022 

door gemeenten aangemeld bij Nidos. 
Bij het Nidos Meldpunt Oekraïne:

088 501 18 85
oekraine@nidos.nl


